

教育資料與圖書館學 投稿須知

- 一、教育資料與圖書館學(以下簡稱本刊)秉持學術規範與同儕評閱精神,舉凡圖書館學、資訊科學與科技、書業與出版研究等,以及符合圖書資訊學應用發展之教學科技與資訊傳播論述。均所歡迎,惟恕不刊登非本人著作之全譯稿。
- 二、本刊為不向投稿者及作者收取文章處理費(article processing charge, APC)之開放取用期刊,且採雙盲同儕評閱審查制度,現由淡江大學出版中心出版,淡江大學資訊與圖書館學系和覺生紀念圖書館合作策劃編輯,一年共出版三期(3月、7月、11月)。
- 三、賜稿須為作者本人之首次發表,且未曾部分或全部刊登(或現未投稿)於國內外其他刊物,亦未於網路上公開傳播。此外,保證無侵害他人著作權或損及學術倫理之情事。
- 四、文章刊載內容之文責由作者自負,作者應對文章所有內容之準確性負責。文章刊載內容及出版並不代表本刊立場,本刊將在能力範圍內致力確保刊載內容之準確性。來稿內容所引用之文獻資料須註明出處,採用他人照片、圖表、數據等著作權及所有權問題,作者應先取得書面授權。
- 五、作者同意其投稿之文章經本刊收錄後,即授權本刊、淡江大學覺生紀念圖書館、淡江大學資訊與圖書館學系,為學術與教學等非營利使用,進行重製、公開傳輸或其他為發行目的之利用。
- 六、作者同意其投稿之文章經本刊收錄後,無償授權本刊以開放取用(Open Access)以及非專屬授權之方式,再授權予國家圖書館用於「遠距圖書服務系統」(Remote Electronic Access/Delivery System, 簡稱 READncl System)或再授權予其他資料庫業者收錄於各該資料庫中,並得為重製、公開傳輸、授權使用者下載、列印等行為。為符合資料庫之需求,並得進行格式之變更。
- 七、本刊作者仍保有刊登文章之著作權。除此之外,讀者可採用CC創用4.0國際CC BY-NC(姓名標示-非商業性)之方式使用本刊文章。
- 八、賜稿中英文不拘。本刊收錄稿件之字數說明(不含參考文獻):
 - (1)研究論文(Research Articles)字數中文以二萬字、英文為6,000至12,000字內為宜,賜稿應以呈現IMRAD格式為佳。
 - (2)短文論述(Brief Communications)中文須不少於4,000字,英文則約3,000字。
 - (3)回顧評論(Review Articles)、觀察報告(Observation Reports)、書評(Book Review)中文字數約為8,000字以上,英文則為4,000字以上。
 - (4)給主編的信(Letters to the Editor)則以評論與回應本刊所登文稿或揭示新進重要著作與發現為旨趣,中英文均以1,500字為度。
- 九、圖書資訊學域因具科際整合之實,為尊重人文社會學研究之差異性,故採芝加哥Note格式(Chicago-Turabian Style)或美國心理學會Author-date格式(APA format),敬請擇一遵守。賜稿註釋或參考資料格式務請明確詳實,相關引文格式來函備索或參見本刊網頁。
- 十、中文投稿內容應包括中英文題名、中英文摘要(三百字以內為原則)、中英文關鍵詞(各6個以內)、圖與表合計不超過16個、附錄不超過5個為原則,並請附作者中英文之姓名、職銜、服務機關與所屬部門、電子郵件。若為非中文投稿者,可僅提供上述各項英文資訊。
- 十一、賜稿為多人共同著作時,請以排序第一作者為「最主要作者」;並得指定同一人或另一人為稿件聯繫與學術交流之「通訊作者」及作者群之順序。若為學位論文或會議論文改寫,刊登時需於文章首頁附註說明。
- 十二、本刊實施稿件雙盲同儕評閱制度,作者於本刊要求稿件修訂期限內,務必完成修訂稿回擲,逾期者將被視為退稿;逾期修訂稿可視同新遞稿件,由本刊重啟初始評閱流程。
- 十三、為提高刊登稿件之英文可讀性,中文賜稿獲本刊通知接受將予刊登之時,必須再行繳交1,200字至1,500字之英文摘錄(English Summary)含適當引註以及「捷點」(InSight Point)導讀簡報,並檢附專業學術英文編修證明,始予刊登。作者必須信實對應本文,精簡呈現中文稿件所刊載之English Summary與捷點(InSight Point),並負起相關文責,俾利外語讀者之參考與引用。
- 十四、本刊編輯端保有文字修正與潤稿之權力,並為您提供English Summary末之中文引用文獻的羅馬拼音暨翻譯服務,以利部份西文專業資料庫之引文索引建檔與中文辨讀之需求。此羅馬化作業屬權宜措施,不可取代原有正式之引文規範。
- 十五、本刊接受書評專文,亦歡迎書評書籍之推薦,相關細節請洽本刊編輯(joemls@mail2.tku.edu.tw)。
- 十六、賜稿刊登恕無稿酬,惟僅贈該期紙本一份予通訊作者。作者亦可透過本刊網頁之Open Access機制取得PDF版全文。
- 十七、賜稿請利用本刊ScholarOne投稿評閱系統(<https://mc.manuscriptcentral.com/joemls>)俾利作業處理與完整建檔。特殊情況,得將全文Word或RTF格式檔案寄至本刊電子信箱(joemls@mail2.tku.edu.tw)。

Notes for Contributors

1. In accordance with academic regulations and peer review principles, *Journal of Educational Media & Library Sciences (JoEMLS)* welcome submissions of manuscripts mainly on topics related to library science, information science and technology, and publishing. The other library related fields such as instructional technology and information communication are also accepted. *JoEMLS* welcome all of manuscripts, but does not publish full translations of non-self-published works.
2. *JoEMLS* adopts open access that does not charge contributors and authors an article processing charge (APC). This journal is a tri-annual journal, published in March, July, and November and published by Tamkang University Press and co-published with the Department of Information & Library Science (DILS) and Chueh Sheng Memorial Library.
3. It is required that all or part of the manuscript submitted to *JoEMLS* has not been published and will not be simultaneously submitted to or published elsewhere. In addition, contributors must ensure that they do not infringe on the copyright of others or compromise academic ethics.
4. Contributions are accepted on the strict understanding that the author is responsible for the accuracy of all contents of the published materials. Publication does not necessarily imply that these are the opinions of the Editorial Board or Editors, nor does the Board or Editors accept any liability for the accuracy of such comment, report, and other technical and factual information. The source should be indicated when the manuscript cites the literature. It is the author's responsibility to obtain written permissions to quote or reproduce material that has appeared in another publication. This includes both copyright and ownership rights, e.g., photographs, illustrations, and data.
5. The authors of any submissions to *JoEMLS* hereby agree that if any submission being accepted by the Journal, then *JoEMLS*, Tamkang University Library, and the Department of Information & Library Science (DILS) shall be authorized to duplicate, publish on the Internet, and publish by any other means for the purpose of non-profit and education use.
6. The authors of any submissions to *JoEMLS* hereby agree that if any submission being accepted by the Journal, then *JoEMLS* shall be authorized to grant a non-exclusive license to the National Central Library for collecting such a submission into the Remote Electronic Access/Delivery System (READncl System), or grant sublicense to other database providers for collecting such a submission into their databases, and to duplicate, publish on the Internet, downloaded, and printed by authorized users of those providers. In addition, the format of submissions may be changed in order to meet the requirements of each database.
7. The copyright of the *JoEMLS* articles belongs to the authors. In addition to the above, readers of *JoEMLS* may use the articles under the Attribution-NonCommercial 4.0 International (CC BY-NC 4.0) model.
8. Manuscripts must be in either Chinese or English. Manuscript lengths requirements (references excluded):
 - (1) Full & regular research articles in IMRAD format should be between 6,000 and 12,000 words for English (less than 2,000 words for Chinese) in length.
 - (2) Brief communications are of approximately 3,000 words for English (more than 4,000 words for Chinese).
 - (3) Review articles, Observation reports which tend to be review articles and Book review should be more than 4,000 words for English (more than 8,000 words for Chinese).
 - (4) Letters to the Editor should not exceed 1,500 words for English and Chinese in length and may be: comments or criticisms of articles recently published in *JoEMLS*; and preliminary announcements of an original work of importance warranting immediate publications.
9. In order to respect the differences in humanities and sociology research, the Chicago-Turabian Style or the American Psychological Association Author-date format is used in the field of library and information science, please choose one of these two styles to follow. To comply with manuscript, please be clear and detailed in the citation format of notes or references, and the relevant citation format is available on request or refer to the *JoEMLS* website.
10. All Chinese submissions should include the title, abstract (within 300 words), keywords (within 6 words each) in both English and Chinese, no more than 16 tables/figures and 5 appendices. A brief autobiographical note should be provided in both English and Chinese, including full name, post & title, affiliation, e-mail address, and full international contact details. For non-Chinese submissions, provide the above information in English only.
11. If the manuscript is co-authored by more than one author, the First Author should be the equivalent of the Principal Author. The Principal Author must clearly specify the corresponding author and co-authors in a proper sequence. Submission of manuscripts previously published in conference proceedings or revision based on thesis should be clearly indicated in the front page of manuscripts.
12. *JoEMLS* adopts a double-blind peer review policy, revision should be returned to the editor within the deadline for further peer review process. Revision submitted after the period could be rejected or treated as a new manuscript by the Journal.
13. To improve the English readability of the manuscript, a 1,200- to 1,500-word English Summary with appropriate citations and a proof of academic English professional editing must be submitted when the manuscript is accepted for the manuscript in Chinese. A brief English Summary is a supplement to Chinese article. Authors who contribute to the *JoEMLS* in Chinese language would need to supply English Summaries themselves. Such English Summary will carry a disclaimer: "This English Summary and InSight Point are provided by the author(s), and the author(s) have certified or verified that the translation faithfully represents the Chinese version of their own in the journal. It is for convenience of the English users and can be used for reference and citation."
14. The *JoEMLS* editor reserves the right to revise and edit all accepted manuscripts for clarification, and to provide Romanized and Translated Notes (or References) at the end of English Summary, to assist Western database indexers in identifying and indexing Chinese citations. This Romanization system for transliterating Chinese cannot be a substitute for those original notes or references listed with the Chinese manuscript.
15. For the Book Review column, *JoEMLS* is looking for book recommendations as well as individuals who are willing to review the titles. Please contact the *JoEMLS* editor (joemls@mail2.tku.edu.tw) for more information.
16. Corresponding author will receive one free copy of *JoEMLS*. However, authors can find online full-text of PDF format via Open Access mechanism on the websites of *JoEMLS*.
17. Submissions should go through the ScholarOne submission online system (<https://mc.manuscriptcentral.com/joemls>); however, articles submitted to *JoEMLS* (joemls@mail2.tku.edu.tw) as email attachments in one of the following preferred formats, Word or Rich Text Format, are acceptable.

紙本訂購資訊 (Subscription for Printed Edition)

Address changes, subscriptions and purchase of back issues, exchanges should be addressed to: Journal of Educational Media & Library Sciences, Department of Information and Library Science, Tamkang University.

Address: 151, Ying-chuan Rd., Tamsui, Taipei 25137, Taiwan

Tel.: +886 2 2621 5656 ext.2382

Fax: +886 2 2620 9931

E-mail: joemls@mail2.tku.edu.tw

A crossed cheque should be made payable to "TAMKANG UNIVERSITY".

一年新臺幣1,500元，單本新臺幣500元 (臺灣地區)

58卷3期(含)之前的單本訂價新臺幣400元、年度訂費新臺幣1,200元。

Annual subscription (payable in advance) US\$100 (Outside Taiwan)

國外航空郵費另加(Additional charge for airmail outside Taiwan)

US\$15.00 (per year) for America, Europe, Australia & Africa

US\$8.00 (per year) for Japan, Korea, Thailand & the Philippines

US\$6.00 (per year) for Hong Kong & Macao

訂閱本刊，請以匯款郵局(局號2441285，帳號0388761，戶名：教育資料與圖書館學)或劃線支票，戶名抬頭請填寫《教育資料與圖書館學》

匯寄訂費，謝謝。

本刊網頁：<http://joemls.dils.tku.edu.tw/>